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dotyczy: interpelacja radnego w sprawie dotyczącej utrzymania pojazdow i sprzętu
jednostek OSP funkcjonujących na terenie gminy Kwilcz
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Na podstawie art, 24 ust. 3 i 6 ustawy z dnia B marca 1990 r. o samorządzie
gminnym (Dz. U. 2023 r, poz,40) składam interpelację do Wójta Gminy Kwilcz za
pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy, w sprawie dotyczącej zapewnienia
bezpieczeństwa iochrony przeciwpozarowej na terenie gminy Kwilcz,

Na terenie gminy Kwilcz funkcjonuje dziewięć ochotniczych straży pozarnych,
będących stowarzyszeniami. Trzy z nich: OSP Kwilcz, OSP Lubosz oraz
OSP Kurnatowice są włączone do kĘowego systemu ratowniczo-gaśniczego. Kazda
z jednostek OSP w KSRG posiada po dwa samochody pożarnicze. Poza OSP
włączonymi do KSRG jednostki: OSP lViłostowo, OSP N/echnacz, OSP Niemierzewo
oraz OSP lt/ościejewo posiadają pojazdy pożarnicze przeznaczone równiez
do udziału w działaniach ratowniczych, działaniach, o których mowa w art, 2 pkt 2
ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpozarowej (Dz, U,2022 r,

poz. 2057), Pojazdy pożarnicze jednostek OSP Niemierzewo oraz OSP lVościejewo
są tylko częściowo utrzymywane przez gminę - sytuacja dotyczy faktu połowicznego
zakupu i wymiany zużytych części samochodowych, zakupów pozostałych
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sprzętów pozarniczych, zakupu , pali\Ma d,o pojazdów i sprzętów będących
na wyposazeniu samochodów itd, Gmina ponosi jednak koszt ubezpieczenia
pojazdów (OC) Faktem jest, że pojazdy obu jednostek są w duzej mierze
wyeksploatowane, wysłuzone. Nalezy jednak zauważyc, że strażacy OSP dbają
o posiadane samochody, remontują je częściowo we własnym zakresie, w formie
wolontariatu, chęci zadbania o wyposazenie, w poczuciu odpowiedzialności
za posiadane środki do walki z pożarami i miejscowymi zagrożeniami. Wańo dodać,
ze OSP l\tlościejewo oraz OSP Niemierzewo utrzymują gotowość operacyjną, mogą
być i są dysponowane do zdarzeń, Sprawa utrzymania wymienionych pojazdów
pożarniczych będących na wyposazeniu jednostek była kilkukrotnie omawiana,
monitowana Wójtowi Gminy Kwilcz. Wójt, obecny podczas ostatniego, styczniowego
posiedzenia Zaządu Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Strazy Pozarnych
RP w Kwilczu, wyraził dezaprobatę w kontekście przedstawionej propozycji
rozwiązania problemu i włączenia w utrzymanie przez gminę pojazdów jednostek
OSP lVościejewo i OSP Niemierzewo, sugerując wystarczające zadbanie
o bezpieczeństwo i ochronę przeciwpożarową na terenie gminy Kwilcz, Warto w tym
miejscu nadmienić, ze jednostka OSP lVościejewo wyremontowała niedawno pracą
rąk własnych remizę, w szeregach OSP funkcjonuje lVDą która aktywnie bierze
udział w zawodach spońowych, przedsięwzięciach realizowanych przez lokalną
społeczność.

W związku z powyższym proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące
pytania:

o W jaki sposób Wójt Gminy Kwilcz planuje wypełnić obowiązek wynikający
z art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 roku o ochotniczych
strazach pozarnych'(Dz. U. 2O21 r. poz. 2490) - zwanej dalej "ustawą o OSP",
dot. m.in. zapewnieriia utrzymania obiektóW, pojazdów i sprzętów OSP?

o Art. 7 ust 1 ustawy o OSP zobowiązał gminę do zawarcia umowy
ze wszystkimi OSP działĄącymi na jej terenie. Nastąpiło podpisanie umów
pomiędzy gminą, a większością jednostek OSP z terenu gminy Kwilcz, Czy
zasady związane z ewentualnymi zakupami pojazdów przez jednostki OSą
pojazdów, które w konsekwencji miałby być utrzymywane z budzetu
gminnego, mogą zostać opisane w umowie, o której mowa w ań. 7 ust, 1

przywołanej ustawy? Nalezy w tym miejscu dodać, że jednostki OSP
IVościejewo i OSP Niemierzewo został wyposazone w pojazdy bez udziału
środków finansowych pochodzących z budżetu gminy i państwa, jeszcze
przed wejściem w zycie przywołanej ustawy. Pojawia się teraz problem
z utrzymaniem tych pojazdów.

o lVając na uwadze wcześniejsze kontakty robocze, pomiędzy Wójtem Gminy
Kwilcz, a radnymi, przedstawicielami Zaządu Oddziału Gminnego Związku
OSP RP w Kwilczu i przedstawicielami zainteresowanych jednostek OSą
w sprawie utrzymania pojazdów OSP lMościejewo oraz OSP Niemierzewo
ustalono, że przedmiotowa sprawa utrzymania pojazdów moze zostać
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rozwiązana na etapie sporządzania i podpisywania umów pomiędzy gminą,
a daną OSP. Umowy, o których mowa w art. 7 ust 1 ustawy o OSP zostały juz
na terenie gminy Kwilcz podpisane, Dlaczego podczas przygotowywania
projektów przedmiotowych umów przez Uząd Gminy w Kwilczu
nie skonsultowano ich treści z przedstawicielami Zarządu Oddziału Gminnego
Związku OSP RP w Kwilczu lub samymi jednostkami OSą które "został
postawione przed faktem dokonanym", pozostając bez rozwiązanej sprawy
utrzymania pojazdów?

o Jednostki osp lvościejewo i osp Niemierzewo utrzymują gotowość
operacyjną do wzięcia udziału w działaniach ratowniczych i mogą być
dysponowane do zdarzen, Jednostka OSP [\/ościejewo brała kilkakrotnie
udział w działaniach ratowniczych w minionym roku, szczególnie włączyła się
równiez w działania pomocowe dot. konfliktu na Ukrainie i przyjęcia
uchodźcow z Ukrainy na teren gminy Kwilcz. Czy Wojt Gminy Kwilcz, będący
organem koordynującym działania z zakresu zarządzania kryzysowego na
terenie gminy Kwilcz, ma do dyspozycji inne siły i środki, pojazdy
przeznaczone do działan, które podjęto w minionym roku, w kontekście
organizowania zbiórek zywności, odzieży, pozostałych materiałóW
organizowania transportów darów do innych magazynów i miejsc?
W związku z tym, że powyższe sprawy mają znaczenie dla zapewnienia

odpowiedniego stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy
Kwilcz proszę o odpowiedźna przedstawione pytania.
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